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Protokół Nr 02/07 
z posiedzenia Komisji Samorządu Terytorialnego 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 
w dniu 25.01.2007 roku 

 
 
Obrady Komisji prowadziła Pani Agnieszka Szlęk – Przewodnicząca Komisji 
Samorządu Terytorialnego.  
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji i zaproszeni goście zgodnie  
z listami obecności (załącznik nr 1 i 2).  
 
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Przyjęcie zakresu działania i trybu pracy Komisji Samorządu Terytorialnego. 
 
2. Przyjęcie Planu pracy Komisji na I półrocze 2007 roku. 
 
3. Zaopiniowanie Programu Współpracy Samorządu Województwa 
Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2007. 

 
4. Sprawy róŜne. 
 
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała zatwierdzenia porządku obrad 
komisji. Propozycja została zaakceptowana jednogłośnie pozytywnie. 
 
Ad. 1.  
Przyjęcie zakresu działania i trybu pracy Komisji Samorządu Terytorialnego 
(zał.7). 
  
Przewodnicząca Komisji zaproponowała przyjęcie regulaminu. Poprosiła 
Radnego Wojciecha Borzęckiego o wypowiedź, poniewaŜ słyszała, Ŝe są uwagi 
do przedstawionej propozycji. 
 
Wojciech Borzęcki – Radny poinformował, Ŝe na innych komisjach radca 
prawny uznał, Ŝe regulamin nie moŜe być dokumentem prawnie wiąŜącym  
w związku z tym jest propozycja, aby powołać komisję doraźną, która zajmie się 
udoskonaleniem dokumentu. 
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Przewodnicząca Komisji przyjęła do wiadomości informację Radnego 
Borzęckiego, ale zaproponowała, aby tymczasowo, z braku czegoś lepszego 
zaaprobować proponowany Zakres działania i tryb pracy Komisji Samorządu 
Terytorialnego, który nie jest sprzeczny ze statutem ani aktami prawnymi. 
Propozycja została zaopiniowana jednogłośnie pozytywnie. 
 
Ad. 2.  
Przyjęcie Planu pracy Komisji na I półrocze 2007 roku (zał. 6). 
 
Przewodnicząca Komisji spytała, czy są uwagi do planu pracy. Wyraziła 
obawę, Ŝe komisja nie zdąŜy wszystkiego przerobić. 
 
Marzena Okła-Drewnowicz – Radna nie jest pewna, czy wszystkie 
wymienione problemy dotyczą tej komisji. Chciałaby dowiadywać się na temat 
problemów samorządów. Ma wraŜenie, Ŝe brakuje tematów nastawionych 
typowo na samorząd, nie wiadomo, czy te samorządy potrzebują jakiejś 
pomocy, jakie mają problemy etc. 
 
Marek Kwitek – Członek Zarządu poinformował, Ŝe zarząd chce 
zorganizować spotkanie z samorządami, chce się dowiedzieć o ich problemach. 
ZauwaŜył, Ŝe samorządy nie mają środków na zabezpieczenie udziałów 
własnych. Zarząd chciałby, Ŝeby jakieś środki jednak trafiły do samorządów, 
Ŝeby je wspomóc. Na dzień dzisiejszy na niektóre środki nie ma beneficjentów, 
to moŜe wynikać z niewiedzy.  
Wspomniał teŜ, Ŝe zarząd chciałby zorganizować jakieś szkolenia dla 
samorządowców, które pomogłyby im w pozyskiwaniu środków.  
 
Wojciech Borzęcki – Radny zauwaŜył, ze niektóre samorządy same zgłaszają 
zapotrzebowanie na jakieś środki i na tej podstawie moŜna stworzyć jakiś obraz 
potrzeb. UwaŜa, Ŝe komisja powinna mieć jakieś dokładniejsze dane.  
 
Marek Kwitek – Członek Zarządu stwierdził, Ŝe jeŜeli powstanie fiszka 
mówiąca o tym, gdzie są do pozyskania pieniądze, w jakich dziedzinach,  
to zarząd będzie mógł podpowiadać samorządom, o co warto walczyć.  
 
Marzena Okła-Drewnowicz – Radna powiedziała, Ŝe samorządy lokalne 
często nie wiedzą, jak się zabrać do działań, brak im wiedzy. One chcą coś 
robić, ale nie wiedzą jak dotrzeć do odpowiednich ludzi. Największy problem 
jest w samorządach gminnych.  
 
Marek Kwitek – Członek Zarządu obawia się, Ŝe moŜe przyjść 
rozczarowanie, poniewaŜ w niektórych osiach środków jest bardzo mało. 
Potrzeby są ogromne. Cały czas słyszy się wypowiedzi burmistrzów, wójtów,  
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Ŝe plany oczywiście mają, bardzo bujne, tylko we wszystkim zamierzają się 
opierać na środkach unijnych. 
 
Marzena Okła-Drewnowicz – Radna zwróciła uwagę, Ŝe Gminy są 
zainteresowane środkami z projektów twardych. Nie są w Ŝaden sposób 
zainteresowane projektami miękkimi.  
 
Przewodnicząca Komisji zna ten problem od podszewki. Gminy w pierwszej 
kolejności chcą zadbać o infrastrukturę. Wśród wójtów panuje przekonanie,  
Ŝe ludzie nie będą jeździć na kusy, jak nie będą mieli po czym.  
Jeśli infrastruktura zostanie zrealizowana wtedy zainteresują się projektami 
miękkimi. Jej zdaniem te projekty powinny być realizowane równomiernie.  
Plany zagospodarowania przestrzennego hamowały wiele inwestycji w gminach. 
Ma propozycję do planu pracy komisji – Ŝeby włączyć sprawozdanie z planów 
zagospodarowania przestrzennego województwa świętokrzyskiego. 
 
Wojciech śelezik – Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej 
chciałby zwrócić uwagę komisji na następujące problemy: 
Pierwszy to jest program PO Kapitał Ludzki, tam jest pierwszy raz nowa 
kwestia dotycząca integracji społecznej. Tam beneficjentami mogą być gminy  
i powiaty. Tutaj jest duŜa praca do zrobienia, poniewaŜ trzeba ten temat 
rozpropagować, rozreklamować, ludzie muszą się o tym dowiedzieć, Ŝeby te 
środki zostały dobrze zagospodarowane. 
Druga rzecz, to Poakcesyjny Program Wspierania Obszarów Wiejskich.  
Z naszego województwa zostały zakwalifikowane do tego programu 42 gminy. 
Na ten program przeznaczone jest 40 milionów złotych, dzieląc to przez 
wszystkie gminy, które się zakwalifikowały wychodzi około 80 tysięcy na 
gminę. Chodzi tu o gminy najuboŜsze, gdzie jest najwyŜsze bezrobocie. Chodzi 
tutaj o działania integrujące społeczność kluby świetlice etc. Trzeba będzie 
jeździć po gminach i uświadamiać, Ŝeby te gminy chciały wykorzystać 
pieniądze.  
Problemem u nas jest teŜ to, Ŝe na 102 gminy tylko około 20 ma strategie. 
Zasadniczą pracą będzie uczenie ludzi pisania gminnej strategii rozwiązywania 
problemów społecznych.  
 
Wojciech Borzęcki – Radny uwaŜa, Ŝe komisji powinna zainicjować szkolenia 
samorządowców. I to powinno ruszyć w lutym, marcu. 
 
Przewodnicząca Komisji zwróciła się z pytaniem do pana Marka Kwitka  
z pytaniem, czego mają dotyczyć szkolenia, o których wspomniał. 
 
Marek Kwitek – Członek Zarządu na pierwszym spotkaniu chcą mówić  
o sprawach najwaŜniejszych. On ma świadomość, Ŝe nie załatwi się tego  
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za jednym razem. Sądzi, Ŝe to będzie cała seria spotkań. Być moŜe zorganizuje 
się je po kolei powiatami. Z całą pewnością w międzyczasie wyjdzie cały szereg 
nowych problemów.  
 
Wojciech Borzęcki – Radny uwaŜa, Ŝe komisja powinna ustalić harmonogram 
takich szkoleń. 
 
Marzena Okła – Drewnowicz – Radna zaznaczyła, Ŝe w jej powiecie są dwie 
gminy, które są upowaŜnione do poszukiwania środków. Oni są przygotowani, 
tylko trzeba do nich wyjść, bo oni chcą tylko nie wiedzą jak, gdzie, kiedy. 
Zastanawia się teŜ, czy nie powinno się szczegółowo doinformować radnych, 
Ŝeby umieli pomóc, Ŝeby byli inicjatorami na swoich terenach. Sama ma wiedzę 
w wielu tematach, ale przyznaje, Ŝe w innych braki (np. na temat regionalnego 
programu). 
 
Wojciech Borzęcki – Radny wnioskuje do Zarządu, Ŝeby informował komisję 
o wszelkich przedsięwzięciach i o kolejnych krokach. 
 
Przewodnicząca Komisji zastanawia się, czy powinni jako Komisja zgłosić 
wniosek formalny do Zarządu. Porosiła panią Okłę – Drewnowicz  
o sprecyzowanie wniosku.  
 
Marzena Okła – Drewnowicz – Radna zgłasza „wniosek dotyczący 
przeszkolenia radnych w zakresie funkcjonowania programów oraz 
finansowania tych programów przez samorząd województwa w celu 
umoŜliwienia przekazywania tych wiadomości innym”. 
 
Sławomir Kopyciński – Radny zaproponował, Ŝeby doszczegółowić wniosek. 
Nie chodzi o to, Ŝe oni w ogóle nie orientują się w programach. Chcą znać 
więcej szczegółów.  
 
Marzena Okła – Drewnowicz – Radna w RPO jest oś czwarta – ochrona 
środowiska, która jest zupełnie pusta. O inne toczy się walka, a tutaj nie. 
Zastanawia się, o co chodzi. 
 
Marek Kwitek – Członek Zarządu zarząd cały czas zastanawia się, jaką 
przybrać metodę rozdysponowania środków. Jeśli narzucić określone kryteria, 
spełni je kilka powiatów i to będzie wszystko, inne będą miały zamkniętą drogę. 
Zastanawiają się, jak to zrobić, Ŝeby wszyscy mieli szansę.  
Rewitalizacja – w tej chwili są przyjęte dwa zadania, chcieli wprowadzić 
trzecie, ale odrzucono to. Są tam jeszcze środki, ale czy nasze miasta będą  
w stanie spełnić wszystkie wymogi? Do programu rewitalizacji weszły Kielce  
i Sandomierz. SkarŜysko teŜ chce się starać.  
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Wpłynęło juŜ wiele wniosków, ale one są zbyt powierzchowne.  
Mnóstwo programów było wciągniętych do Polski Wschodniej, ale wiele z nich 
wypadło, bo trzeba było mieć zapewnione RPO, a na to juŜ wpływu nie mamy.  
 
Marzena Okła – Drewnowicz – Radna mówi, Ŝe jeŜeli są do zrobienia duŜe 
projekty, to szkoda na nie pieniędzy z RPO, bo przecieŜ jest jeszcze program 
operacyjny Infrastruktura Środowisko. 
 
Marek Kwitek – Członek Zarządu obwodnica Końskich, 40 milionów złotych 
planowana była z RPO, ale wyszła z innego programu, ta kwota jest juŜ 
uwolniona.  
 
Marzena Okła – Drewnowicz – Radna wie, Ŝe jeden z programów 
rewitalizacji SkarŜyska jest moŜliwy w programie Infrastruktura Środowisko  
i tutaj za to odpowiedzialny jest minister rozwoju regionalnego.  
 
Marek Kwitek – Członek Zarządu powiedział, ze zarząd będzie się starał 
sterować tymi programami i kierować tu, gdzie moŜna zdobyć środki.  
 
Przewodnicząca Komisji poprosiła o przejście do meritum. Chce zgłosić 
wniosek o szkolenie dla radnych. Poprosiła panią Okłę – Drewnowicz, pana 
Kopycińskiego i Borzęckiego o doprecyzowanie na piśmie wniosku tak, Ŝeby 
odpowiadał poglądowi ogółu.  
Poddała pod głosowanie samą koncepcję wniosku – komisja była jednogłośnie 
za.  
Chciałaby w lutym poruszyć temat planów zagospodarowania przestrzennego  
i chciałaby ten punkt wprowadzić do porządku.  
Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad. 3.  
Zaopiniowanie Programu Współpracy Samorządu Województwa 
Świętokrzyskiego z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2007. (zał. do 
protokołu IV sesji Sejmiku) 
 
Wojciech śelezik – Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej 
przybliŜył komisji temat. Poinformował Radnych, Ŝe program jest wymogiem 
formalnym niezbędnym do rozpoczęcia współpracy z organizacjami. 
Departament Zdrowia jest wiodącym i koordynującym ten projekt. 
Sprawozdanie z realizacji poprzedniego Komisja otrzyma w kwietniu bieŜącego 
roku. 
Zwyczajowo program ten zatwierdzany jest po uchwaleniu budŜetu 
województwa. Tym razem sytuacja jest wyjątkowa, w związku z nastąpieniem 
nowej kadencji i nowych radnych przyjęcie budŜetu zostało opóźnione.  
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Są uwarunkowania przymuszające do zatwierdzenia Programu (obozy zimowe  
i kolonie, które mają być sfinansowane właśnie teraz), stąd ten pośpiech.  
Program jest dostosowany do projektu budŜetu. Jeśli jakieś zmiany finansowe 
zostaną zaprowadzone, to i tutaj zmienią się kwoty.  
Dyrektor omówił resztę tematu zgodnie z załączonym materiałem. 
 
Sławomir Kopyciński – Radny chciał wiedzieć, jak to się ma do ubiegłego 
roku. Czy jest wzrost kwoty. 
 
Wojciech śelezik – Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej 
odpowiedział, Ŝe sprawozdanie z wykonania budŜetu będzie przedstawione w 
kwietniu. Szczegółowiej moŜe powiedzieć tylko na temat tego, co dotyczy jego 
departamentu. Jest pewien wzrost kwoty, a wykonanie planu z zeszłego roku 
wynosi ponad 90%.  
W zeszłym roku dostali wiele projektów na Ŝenująco niskim poziomie. 
Prowadzili szkolenia, ale jakoś nie przyniosły wielkich efektów. 
Są świetni szkoleniowcy, ale ludziom brak pomysłów.  
 
Sławomir Kopyciński – Radny zauwaŜył w budŜecie takie „rodzynki”. Które 
zostały wykonane w 50%, a teraz planuje się tam wzrost środków o 50 czy 
100%. 
 
Marek Kwitek – Członek Zarządu odpowiedział, Ŝe Zarząd jest za pewnymi 
przesunięciami w budŜecie, a komisje mogą zgłaszać propozycje, wysuwać 
wnioski. Jest niezadowolony ze środków, jakie ma Departament Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki. Oczywiście trzeba uwaŜać, Ŝeby nie zakwitło 
rozdawnictwo.  
 
Józef śurek – Wiceprzewodniczący Sejmiku powiedział, Ŝe na Komisji 
Strategii złoŜył wniosek, Ŝeby departamenty informowały radnych o wszystkich 
organizowanych konkursach.  
 
Wojciech śelezik – Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej 
zaznaczył, Ŝe wszystkie ogłoszenia zamieszczane są w BIP-ie, ponadto 
zobowiązani są do zamieszczania ich w prasie, co powoduje ogromne koszty. 
 
Przewodnicząca Komisji zaproponowała wniosek o informowanie radnych  
o nowych konkursach. Komisja jednogłośnie poparła tą propozycję. (wniosek 
stanowi zał. do protokołu)  
 
Grigor Szaginian – Radny zauwaŜył, Ŝe mierne są efekty szkoleń, zastanawia 
się, czy urząd nie powinien pomyśleć o pisaniu takich wniosków dla gmin, 
choćby za pewną odpłatnością. 
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Wojciech śelezik – Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej 
przyznał, Ŝe moŜna i tak postępować, ale z doświadczenia wiedzą, które 
organizacje są w stanie w ogóle aplikować o środki.  
Nie zamykają drogi do siebie osobom, które wymagają pomocy, zawsze chętnie 
udzielając wszelkich potrzebnych informacji. 
 
Marzena Okła – Drewnowicz – Radna nie jest przekonana, czy bieŜąca 
koncepcja zwalczania narkomanii jest odpowiednia. 
 
Wojciech śelezik – Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej 
zgadza się z tym, ale jest na etapie poszukiwania organizacji, która mogłaby 
podjąć się zadania, które jest szalenie trudne. Np. wchodząc na teren dyskoteki 
trzeba mieć na to pozwolenie właściciela. 
Narkomania w szkole teŜ jest jeszcze słabo rozpoznana. Przyznaje, Ŝe nad tym 
tematem trzeba jeszcze wiele pracować. 
Nie ma organizacji, z którą moŜna nawiązać sensowną współpracę. 
 
Grigor Szaginian – Radny uwaŜa, Ŝe akcja jest bardzo powaŜna, poniewaŜ 
trzeba wykształcić liderów do współpracy. Tylko trzeba się zastanowić, co taki 
lider moŜe dać młodzieŜy, czym do siebie zachęcić. 
 
Wojciech śelezik – Dyrektor Departamentu Zdrowia i Polityki Społecznej 
przyznał, Ŝe ten program został zrujnowany gdzieś „na górze”. 
Uświadamia, Ŝe samorząd w stosunku do gmin jest bardzo biedny. Gminy teŜ 
muszą w tych działaniach brać udział. 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. (opinia komisji 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu) 
 
Posiedzenie zakończyło się o godzinie 10.15 
 
 
Protokół sporządziła 
Daria Biskup-Kozik 

Przewodnicząca Komisji 
 
 
      Agnieszka Szlęk 

 


